
 

 

                                          Με πινέλα και φαντασία                                                                                                      

                            Όνομα…………………………………. 

 

Διαβάζω: 
Ντα, Ντο, Ντω, Ντι, Ντη, Ντυ,  ντου, ντοι, νται, ντει, 
ντια, ντιο, ντιε, 
ΝΤΟΥ, ΝΤΟΙ, ΝΤΑΙ, ΝΤΕΙ, ΝΤΑ, ΝΤΟ, ΝΤΩ, ΝΤΙ, ΝΤΗ, 
ΝΤΥ, 
ΜΠΟ, ΜΠΥ, ΜΠΕ, ΜΠΑΙ, ΜΠΟΙ, ΜΠΟΥ, μπια, μπιε, 
μπω, μπη, μπει 
 
♫ Ντίνα, φέρε ένα σεντόνι από την ντουλάπα. 

♫ Πού να συναντηθούμε, για να πούμε τα 

κάλαντα; 

♫ Ο ελέφαντας και το ποντίκι έχουν παρόμοιο 

χρώμα. 

♫ Η Ντάλια, που μένει κοντά στο σπίτι μας, είναι 

έντεκα χρονών. 

♫ Ο Αντώνης απάντησε σωστά στις ερωτήσεις. 

♫ Ξέρεις να κονταίνεις παντελόνια; 

♫ Νάντια, πήγαινε στο παντοπωλείο, να 

αγοράσεις ντοματοχυμό και μανταλάκια. 

♫ Μια νταλίκα κόντεψε να βγει από τον δρόμο. 

♫ Η Ντόρα και ο Ντίνος τρώνε μανταρίνια. 

Ντύσου καλά. Κάνει κρύο. Βάλε γάντια και χοντρό 

παντελόνι. 

 

 
 



           Για τα αγόρια 

           Βάζω το άρθρο  οι για τους πολλούς  

           και –οι στο τέλος της λέξης. 
 

            Για τα κορίτσια  

            Βάζω το άρθρο οι για τις πολλές  

            και το –ες στο τέλος της λέξης.  

 Αν έχει μπροστά το η λέξη τελειώνει σε -ο ή σε –ι  
             Αν έχει μπροστά τα είναι πολλά και τελειώνουν σε –α ή σε –ια .  

 

 Από το ένα στα πολλά  

 

 
 

 

 

 

το   ποντίκι 

  

τα    _ _ _ _ _ _ _ _  

  

 

 

το      _ _ _ _ _  

  

τα    _ _ _ _ _ _  

  

_ _     _ _ _ _ _ _ _ _ 

  

_ _    _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

  

_ _     _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

  

_ _    _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

  

το   δέντρο 

  

τα    _ _ _ _ _ _ 

  

_      _ _ _ _ _ _ _ _  

  

οι   _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

  

η   ντομάτα 

  

οι   _ _ _ _ _ _ _ _  

  

η   ντουλάπα 

  

_ _   _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

ο = ένας    οι = πολλοί  
η = μία      οι = πολλές 
το= ένα    τα= πολλά  
 



 

 

Εσύ τρέχεις.    Ο Μίμης τρέχει. 

 
 

 Ο Νίκος κάθε μέρα σκουπίζει το σπίτι,  στρώνει 

τα κρεβάτια και πλένει τα πιάτα. 

 Η Μαίρη κάθε μέρα διαβάζει και γράφει τα 

μαθήματά της. 

 Η δασκάλα κάθε μέρα διορθώνει τα τετράδια. 

 Εσύ κάθε μέρα τρέχεις να προλάβεις το 

λεωφορείο. 

 Εσύ  μετά το φαγητό πρέπει να πλένεις και να 

σκουπίζεις καλά τα χέρια σου. 

 το   -ι,          η    -η,     οι (πολλοί)  -οι. 

 το παιδί      η φωνή      οι άνθρωποι 

 

 

 Πολλοί άνθρωποι πηγαίνουν στη δουλειά τους με το 

λεωφορείο. 

 Οι δρόμοι γέμισαν με χιόνι και τα παιδιά παίζουν 

χιονοπόλεμο. 

 Την Κυριακή οι φούρνοι είναι κλειστοί, για να 

ξεκουραστούν οι υπάλληλοι. 

 Βάλε στο τέλος τω λέξεων –οι  οι πολλοί     ή       

-ει κάνει κάτι (τρέχει) 

 Οι παπαγάλ___ και  οι αετ____ είναι πουλιά. 

 Εσύ θέλ___ς  να πάρ___ ένα κομμάτι τούρτα; Οι 

καλεσμέν___αργούν. 

 Ο Νίκος κάν___  φασαρία  και οι άλλ____ τον 

ακολουθούν. Ο δάσκαλος τους λέ___ να είναι  

ήσυχ____.  



 

Όταν  εγώ , εσύ, αυτός-ή-ό, παθαίνουμε κάτι 

βάζουμε  αι  στο τέλος της λέξης. 

εγώ         μαι     εσύ         σαι  αυτός        ται 

 εγώ ζαλίζομαι  εσύ ζαλίζεσαι   αυτός ζαλίζεται 
 

Όταν  αυτοί παθαίνουν κάτι βάζουμε  αι  στο 

τέλος της λέξης. 

αυτοί-αυτές-αυτά         νται  

αυτοί ζαλίζονται  
 
εγώ   κοιμά___        εσύ  κοιμά___       αυτός  κοιμά___   
εγώ   φοβά____      εσύ  φοβά___       αυτός φοβά____ 
εγώ   λούζο___        εσύ  λούζε___       αυτός  λούζε____   
αυτοί    λούζοντ___ 
εγώ    πλένο___       εσύ  πλένε___       αυτός  πλένε____ 
αυτοί    πλένο___                    
εγώ   κόβο____        εσύ  κόβε____        αυτός  κόβε_____ 
αυτοί    κόβο____ 


